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Folketingets Udvalg for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri har i brev af 5. januar 2011 
stillet følgende spørgsmål nr. 128 (Alm. del), som hermed besvares. Spørgsmålet er 
stillet efter ønske fra Per Clausen.

Spørgsmål 128:

Vil ministeren redegøre for, hvor mange såkaldte gule kort, altså påbud om at nedbringe 
antibiotikaforbruget, ministeriet har udstedt til danske svineproducenter, hvem der har 
modtaget disse påbud, og hvor stor en procentdel af de danske svineproducenter dette 
svarer til?

Svar:

Fødevarestyrelsen har overfor mig oplyst følgende, som jeg henholder mig til:

”Den 25. januar 2011 var der udstedt påbud til i alt 108 ejendomme med svin. På 
samme tidspunkt var der registreret i alt 9.242 ejendomme med en svinebesætning i Det 
Centrale Husdyrregister (CHR), svarende til at godt 1 % af de danske ejendomme med 
svin indtil videre har fået udstedt et gult kort. 

Fødevareregionerne har udstedt påbud til de producenter, hvis sag er færdigbehandlet, 
og hvor producenten efter partshøring ikke har kunnet godtgøre, at de oplysninger, der 
var registreret om besætningens forbrug af antibiotika, var fejlagtige.

Fødevareregionerne er stadig ved at behandle nye sager om gult kort. Fremadrettet sker 
udpegningen af besætningerne løbende.”

Henrik Høegh
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